

# KivuPress

*Industry Five signs an agreement for the production of smartphones in the DRC*  
*Industry Five signe un accord pour la production de smartphones en RDC*

Published through KIVUPRESS.CD | January 23, 2020



**DR Congo through the Minister of Industry, Julien Paluku Kahongya signed, with the firm Industry Five, a memorandum of understanding for the production of 1.4 million smartphones and tablets in the DRC. The ceremony took place on Monday January 20, 2020 in London, on the sidelines of the UK-Africa Summit.**

On this occasion, Julien Paluku called on British economic operators to participate in the industrial development of the DRC through their investments.

"Instead of continuing to negotiate with the angels continuously, it is better to speak to God than to his angels. The DRC is very available with a large market of more than 100 million inhabitants," he said.

Julien Paluku claims to have also exchanged with British investors about the special economic zones (SEZs) that the DRC is in the process of establishing across the country. These SEZs provide an enabling environment offering tax incentives and incentives that can help attract investors.

*"The DRC will soon take off with more than 120 million hectares of arable land, an agriculture that will transform day by day. Many industries will settle in the country. The British shouldn't be watching us*

*take off. We said, we should see them actors in the same way as the others, so that the day the elephant will wake up, that they say that we participated in this awakening, " added Julien Paluku.*

*On June 1, the first smartphone and tablet made in Congo will be produced in Kinshasa by the American company "Industry Five", the Minister of Industry, Julien Paluku signed the production start-up protocol this Tuesday in London with the CEO of this firm [pic.twitter.com/A2N4u2qtrf](https://pic.twitter.com/A2N4u2qtrf)*

*- Obed @ lain (@ Obedlain1) [January 21, 2020](#)*

The installation of the production industry in the DRC implies not only a significant financial and technical investment but also the mobilization of a local workforce, better a sure supply of about 1,000 jobs. And exploitation will allow the Congolese state to profit from taxes and taxes and Industry Five to ensure its return on investment.

The conclusion of this memorandum of understanding inaugurated the series of contracts that the DR Congo signed on the sidelines of this meeting in which the Congolese head of state personally participated.

---

**La Rd Congo par l'entremise du ministre de l'Industrie, Julien Paluku Kahongya a signé, avec la firme Industry Five, un protocole d'accord pour la production de 1,4 million de smartphones et tablettes en RDC. La cérémonie a eu lieu, le lundi 20 janvier 2020 à Londres, en marge du Sommet UK-Afrique.**

Par cette occasion, Julien Paluku a appelé les opérateurs économiques britanniques à participer au développement industriel de la RDC à travers leurs investissements.

« Au lieu de continuer à négocier avec les anges de façon continue, mieux vaut parler à Dieu qu'à ses anges. La RDC est très disponible avec un grand marché de plus de 100 millions d'habitants », a-t-il déclaré.

Julien Paluku affirme avoir également échangé avec investisseurs britanniques à propos des zones économiques spéciales (ZES) que la RDC est en voie d'implanter à travers le pays. Ces ZES constituent un cadre propice offrant des avantages et initiations fiscales qui puissent permettre d'attirer les investisseurs.

*« La RDC va décoller bientôt avec plus de 120 millions d'hectares des terres arables, une agriculture qui va se transformer au jour le jour. Beaucoup d'industries vont s'installer au pays. Il ne faudrait pas que les britanniques nous observent en train de décoller. Nous avons dit, il faudrait qu'on les voient acteurs au même titre que les autres, pour que le jour où l'éléphant va se réveiller, qu'ils disent que nous avons participé à ce réveil », a ajouté Julien Paluku.*

*Le 1er juin prochain le premier smartphone et tablette made in congo sera produit à Kinshasa par la société américaine " Industry Five" ,le Ministre de l'Industrie, Julien Paluku a signé le protocole de démarrage de production ce mardi à Londres avec le PDG de cette firme [pic.twitter.com/A2N4u2qtrf](https://pic.twitter.com/A2N4u2qtrf)*

*— Obed@lain (@Obedlain1) [January 21, 2020](#)*

L'installation de l'industrie de production en RDC implique non seulement un investissement financier et technique important mais aussi la mobilisation d'une main d'oeuvre locale, mieux une offre sure d'environ 1 000 emplois. Et l'exploitation permettra à l'Etat congolais de tirer profit des impôts et taxes et à Industry Five d'assurer son retour sur investissement.

La conclusion de ce protocole accord a inauguré la série de contrats que la Rd Congo a signé en marge de ces assises auxquelles le chef de l'Etat congolais a personnellement pris part.

---

<https://kivupress.com/10811-industry-five-signe-un-accord-pour-la-production-de-smartphones-en-rdc/>

<https://kivupress.com/10811-industry-five-signe-un-accord-pour-la-production-de-smartphones-en-rdc/>